
  

18.04.2025 “Hac” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

﴿ِ الهم۪ينهَۚ هُدًىِللِْعه كًاِوه كَهةهِمُبهاره ِللِنَهاسِِلهلَهذ۪يِببِه ِبهيْتٍِوُضِعه له ِاهوَه ف۪يهِِ ﴾٩٦انَِه
لهىِ ِِعه لِلََّٰ مِنًاِۜوه ِاَٰ لههُِكهانه نِْدهخه مه ِوه ه۪يمهَۚ امُِابِْرَٰ قه يهاتٌِبهيَِنهاتٌِمه ِالْبهيْتِِِاَٰ النَهاسِِحِجَُ

الهم۪ينهِ نِِالْعه ِعه نِيٌَ غه هِ ِالَلَّٰ ِفهاِنَه ره نِْكهفه مه ب۪يلًًِۜوه ِالِهيْهِِسه نِِاسْتهطهاعه  مه

ِ ِالنَهبِيَُ قهاله ِ  :صلى الله عليه وسلموه ةِِأهنِْله اده هه مْسٍِشه لهىِخه ِالِإسْلًمُِعه ِبنُِيه ِِِإلِهههِإلَِه أهنَه ُِوه ِالَلّه
ِِ سُولُِالَلّه دًاِره مَه لًهِمُحه إقِهامِِالصَه انهِوه مهضه وْمِِره صه ِوه جَِ الْحه اةِِوه كه اءِِالزَه إيِته  ةِِوه

 

Muhterem Müminler! 

Bugünkü hutbemizin konusu hac ibadeti olacaktır. Hac, 

Müslümanın Allah’a kulluğunu en güzel şekilde ortaya 

koyduğu büyük bir ibadettir. O, sadece bedenle yapılan 

bir yolculuk değil; kalbin, ruhun ve niyetin de dâhil 

olduğu manevî bir yolculuktur. 

Yüce dinimiz İslâm, beş temel esas üzerine 

kurulmuştur: Kelime-i Şehadet, namaz, oruç, zekât 

ve hac. Hac hem malî hem de bedenî yönü olan, imkânı 

olan her Müslümana ömründe bir kez farz kılınan 

kutsal bir görevdir. 

İçinde bulunduğumuz Şevval ayı, Zilkade ve Zilhicce 

aylarıyla birlikte hac aylarındandır. Bu aylar, hac 

ibadetine niyet eden müminlerin ihrama girip kutsal 

topraklara doğru yola koyuldukları mübarek zaman 

dilimleridir. 

Aziz Kardeşlerim! 

Yüce Rabbimiz Kur’ân-ı Kerîm'de hac ibadetinin nasıl 

ve ne şekilde yapılması gerektiğini bizlere şöyle 

bildiriyor: “Hac vakti, bilinen aylardır. O aylarda 

ihrama girip hac yapmaya karar veren kişi hac 

boyunca cinsî münasebetten, günah işlemekten, 

kavga ve münakaşadan tamamen uzak durmalıdır. 

İyilik olarak ne yaparsanız, Allah onu elbette bilir. Bir 

de yolculuk için yanınıza azık alın. Şüphesiz azığın en 

hayırlısı takvadır. Öyleyse ey akıl sahipleri, bana 

karşı gelmekten ve azabımdan sakının! (Bakara 197) 

Bu ayet-i kerîme bizlere sadece ibadetin dış şekline 

değil, iç derinliğine de dikkat çekiyor. Hac sadece 

bedenle yapılan bir yolculuk değildir; asıl olan, kalbin 

ve ruhun Allah’a yönelmesidir. Takva üzere yapılan 

her adım, Allah katında değerli ve makbuldür. 

Bir diğer ayet-i kerîmede ise şöyle buyrulmaktadır: 

“Şüphesiz insanlar için kurulan ilk mabet, 

Mekke'deki çok mübarek ve bütün âlemlere hidayet 

kaynağı olan Kâbe’dir. Orada apaçık deliller, 

İbrahim’in makamı vardır. Oraya giren emniyette 

olur. Gitmeye gücü yetenin o evi ziyaret etmesi, 

Allah’ın insanlar üzerinde bir hakkıdır. Kim inkâr 

ederse bilmelidir ki, Allah hiçbir şeye muhtaç 

değildir.  (Ali İmran 96-97)  

Bu ayetler, Kâbe’nin tarihî ve manevî önemini bizlere 

hatırlatır. Orası sadece taş ve topraktan ibaret bir yapı 

değil, Hz. İbrahim ve oğlu Hz. İsmail’in tevhid 

mücadelesinin sembolü, Müslümanların kıblesi, birlik 

ve beraberlik sembolüdür. 

Kıymetli Müminler! Hac, bir müminin Rabbiyle 

buluşmaya hazırlanmasıdır. Hac sayesinde kul, 

geçmişte yaptığı hatalardan tövbe ederek yeni bir 

başlangıç yapar. Hac, insanlar arasındaki kardeşlik 

duygularını pekiştirir, toplumda eşitliği ve tevazuyu 

güçlendirir. Renk, dil, ırk ve statü farkı gözetmeksizin 

milyonlarca Müslüman, aynı kıyafetle aynı duaları 

ederek Allah’ın huzuruna çıkar. 

Hac ibadetinin farz olabilmesi için birtakım şartlar 

vardır: Müslüman olmak, akıl ve baliğ olmak, hür 

olmak, sağlıklı olmak, yol güvenliğine ve yeterli maddî 

imkâna sahip olmak. Kişi, hem gidiş-dönüş 

yolculuğunu hem de ailesinin temel ihtiyaçlarını 

karşılayacak maddi güce sahipse, hac onun üzerine farz 

olur. Bu duruma ulaştığı halde geciktirirse ve sonradan 

imkânsızlığa düşerse, hac yine de onun üzerinde borç 

olarak kalır. 

Kardeşlerim!  

Bu kutlu yolculuğa çıkmak, sadece maddi imkânla 

değil, aynı zamanda güçlü bir iman ve teslimiyetle 

mümkündür. Hac, sabır ister fedakârlık ister gönülden 

bir yöneliş ister. Bu yönelişin sonunda kul, âdeta 

yeniden doğmuş gibi tertemiz olur. 

Hutbemi bir hadisi şerifle bitiriyorum. Peygamber 

Efendimiz صلى الله عليه وسلم şöyle buyurmuştur: “Suyun kiri 

temizlediği gibi, hac da günahları temizler.” (et-Tergîb 

ve’t-Terhîb, c.2, s.166) 

 


